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✔ Een slank wandsysteem ✔ Duurzame keuze 

✔ Forse optimalisatie van gebruiksoppervlakte

knauf.com/nl-nl

Dit slanke wandsysteem met een wanddikte van slechts 

125 mm voldoet aan de normen voor geluidsisolatie en 

brandveiligheid. Ideaal voor het scheiden van ruimtes in 

appartementen, studentenflats en hotels. 

Voor meer informatie, scan de QR-code.

Minder  
wand,  
méér  
ruimte 

Het ideale profiel voor méér winst per m2

Méér m2  
per ruimte!
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PROJECT 
WOONBOERDERIJ MET WALL ART

De eigenaren van een prachtige woonboerderij 
hebben Menno Kaandorp van StucSupply 
gevraagd om mee te helpen met het maken van 
een plan om verschillende ruimten een aparte 
beleving te geven.



De vinger aan de pols

Nou is de verwachting dat dat wel zo blijft, maar je weet 
het maar nooit. Want: ‘Den Haag’ is ook weer begonnen. 
Zo kondigde BBB-minister Wiersma voorafgaande aan 
haar eerste debat na het zomerreces aan dat zowat alle 
stikstofmaatregelen van de baan zijn. En zowat al het 
geld dat daarmee gemoeid was. Klinkt 
misschien lekker voor iedereen die de 
zorgen over klimaat en milieu maar 
overtrokken vindt, maar voor de bouw 
(en dus voor onze sectoren) betekent 
dat niet per se veel goeds. Want: wor-
den er dan nog wel bouwvergunningen 
afgegeven? De onderliggende regel-
geving, over de maximaal toegestane 
hoeveelheid stikstof bijvoorbeeld, èn 
de afspraken om stikstof terug te drin-
gen staan immers nog fier overeind. En 
die kunnen door Nederland niet zomaar 
opzij worden geschoven.

En zo zijn er meer dossiers waar de 
politiek zich dit najaar flink tegenaan 
bemoeit. Rondom de inzet van zzp-ers 
(of zoals ze bij NOA heten OZP-ers, 
ondernemers zonder personeel) bij-
voorbeeld. Niet alleen komt er nieuwe 
regelgeving aan (de Wet Verduidelijking Beoordeling 
Arbeidsrelaties en Rechtsvermoeden: VBAR), maar er zal 
zoals het er nu naar uitziet vanaf 1 januari volgend jaar 
ook strenger worden gecontroleerd èn gehandhaafd op 
of wel sprake is van een èchte OZP-er. Het beleid van de 
Belastingdienst om dat jarenlang níet te doen, is daarmee 
voorbij. En dat kan, als wordt geoordeeld dat niet sprake 

is van echt OZP-schap, forse gevolgen hebben. Voor de 
OZP-er zelf, maar zeker ook voor de opdrachtgever. Die 
laatste krijgt, als eigenlijk sprake blijkt te zijn van werk-
nemerschap, namelijk een forse naheffing aan z’n broek. 
En de verplichting de door hem ingehuurde OZP-er(-s) in 

dienst te nemen. Natuurlijk zijn we als 
NOA met Belastingdienst, politiek én 
onze leden in gesprek om te zorgen dat 
we de boel werkbaar (en aan de gang) 
houden in onze sectoren. Zo zullen we 
onder meer dit najaar samen met de 
Belastingdienst informatiebijeenkom-
sten organiseren.

En dan is er nog het lage btw-tarief. 
Hoewel ik deze column voor Prinsjesdag 
schrijf, ga ik ervan uit dat onze sectoren 
waar dat lage tarief mag worden toe-
gepast de dans wederom ontspringen. 
Anders dan veel andere bedrijfstakken. 
Hopen dat dat komende jaren zo blijft. 
Maar niets is zo veranderlijk als de 
politiek. Nou ja, het weer misschien.
Genoeg onderwerpen dus die tot 
onzekerheid kunnen leiden en mogelijk 
effect op de hoeveelheid werk in onze 

sectoren kunnen (gaan) hebben.  
 
Daarom is het deze keer extra belangrijk dat u even de 
tijd neemt om de Branchemonitor Afbouw van Buildsight 
en NOA in te vullen. Zo kunnen wij als NOA de vinger aan 
de pols houden. Elders in ons magazine leest u daar meer 
over. ■■

j.kerstens@noa.nl
@johnkerstens
johnkerstens

De zomer loopt op z’n eind (met begin september nog een paar hele mooie 
dagen) en de vakantie is weer voorbij. We ‘mogen’ er weer tegenaan. Hier op 
kantoor bij NOA (hoewel daar, net als in de meeste bedrijven, is doorgewerkt). 
En bij onze leden. Werk zat. In ieder geval voorlopig.

Van de voorzitter
JOHN KERSTENS
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Als bouwrecht advocaat heb ik praktisch dagelijks te maken met deskundigen. 
Niet alleen via de rechtspraak die bij de beoordeling van geschillen gebruik maakt 
van de deskundigheid van deze specialisten, maar ook omdat consumenten 
mondiger worden en steeds vaker klagen over de geleverde kwaliteit. 
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Ook rechtsbijstandsverzekeraars schakelen voor hun 
verzekerden steeds vaker deskundigen in om het standpunt 
van hun klanten kracht bij te zetten. Bij zulke onderzoeken 
wordt u vaak niet betrokken. Soms wordt u wel uitgeno-
digd om bij het onderzoek te zijn, 
maar weet u niets van de afspraken 
met de deskundige of van zijn 
opdracht. Daarom worden dergelijke 
onderzoeken door rechters vaak als 
niet-onafhankelijk gezien. Wel kan 
het een belangrijk bewijsmiddel zijn 
en daarom moet u er wel iets mee.

U kunt bijvoorbeeld een deskundige 
inschakelen. Het belang daarvan wordt nogal eens onder-
schat. Want komt het tot een procedure en heeft u zelf 
geen deskundigenrapport, dan is een rechter toch sneller 
geneigd om het rapport van de andere partij te volgen. 
Ook al is deze niet onafhankelijk.

Steeds vaker probeer ik bij geschillen om samen met de 
tegenpartij een deskundige in te schakelen, waar beide 
partijen aan gebonden zijn. Partijen moeten het dan samen 
eens zijn wie de deskundige moet worden en de deskun-
dige moet ook weten dat hij door beide partijen wordt 
ingeschakeld. Het is verstandig om de opdracht aan de 
deskundige af te bakenen met een paar vragen. Meestal wilt 
u weten of het werk goed is uitgevoerd of wat de oorzaak 

Het belang van de (on)afhankelijke deskundige

EEN GEWAARSCHUWD MENS

Tekst: Ingeborg van Leusden van Van Gorcom Advocaten Bel: 0318-500001 Mail: leusden@vangorcomadvocaten.nl  

is van bepaalde schade, wiens schuld het is en hoe het 
probleem moet worden opgelost. Eigenlijk vraagt u dan aan 
de deskundige om voor u te beslissen wie er gelijk heeft. 
Het is belangrijk om dan een goede deskundige te hebben 

en duidelijke vragen te stellen.

Onlangs was ik daar in een zaak al 
een tijdje mee bezig. Dit was met 
een rechtsbijstandsverzekeraar die 
nogal langzaam reageerde. Deze 
partij wilde dat we eerst de vragen 
aan de deskundige helder zouden 
hebben en dat we daarna offertes 
zouden opvragen bij verschillende 

deskundigen. Vervolgens ontving ik op enig moment drie 
offertes van deze tegenpartij. Wat schetste mijn verbazing, 
van andere deskundigen dan die hij eerder had aangedra-
gen. Zo werkt het dus niet! 

Als u samen een deskundige wilt aanstellen, moet u samen 
overeenstemming hebben over wie de deskundige wordt 
en wat zijn opdracht moet zijn. Lukt dat niet, dan is het 
beter om uw eigen deskundige in te schakelen en dat 
rapport te gebruiken als bewijs voor de onderbouwing van 
uw standpunt. 

Heeft u hier vragen over of heeft u een bouwgeschil? Bel 
ons gerust voor kort advies of ondersteuning. ■■

Een 
deskundigenrapport 

is een belangrijk 
bewijsmiddel



Grenzeloze creativiteit
Door het gebruik van een Marmorino 
Rigato (een decoratieve tool die lijkt 
op een kunstgras matje) heeft deze 
cinewall met haard een robuuste, 
stoere en ook catchy look gekregen. 
De Marmorino pleister kreeg een 
zwarte verflaag, waarna de toppen 
van het lijnenspel van metallic goud 
werden voorzien.
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PROJECT WOONBOERDERIJ MET WALL ART

‘Voor geluksgevoel van 
zowel de bewoners als 
de decorateur’

“De eigenaren ken ik al heel lang”, vertelt Menno. “Ook in hun vorige woning 
heb ik meerdere decoratieve afwerkingen gemaakt. Toen de eigenaren deze 
woonboerderij met bijgebouw kochten, hebben ze mij gevraagd om mee te 
denken. Ze houden ervan om elke ruimte een eigen uitstraling en bijzondere 
sfeer te geven.”

Bij aankoop van de woonboerderij was alles standaard afgewerkt met glas-
weefselbehang en sauswerk. Er waren volop mogelijkheden om er een speciaal 
project van te maken. “Ik ben een aantal keer met samples, brochures en foto’s 
van uitgevoerde projecten op bezoek gegaan”, vervolgt Menno. “Uit al deze 
mogelijkheden hebben we samen een eerste voorkeursselectie gemaakt om 
uiteindelijk tot een ontwerp te komen. Ruimte voor ruimte hebben we aange-
pakt. Eerst de boerderij zelf. Daarna was het bijgebouw aan de beurt. De vorige 
eigenaren hadden een aantal hoogglans witte meubels, tafels en pilaren ter 
overname laten staan. Deze meubels waren heel geschikt om te bewerken en zijn 
in hetzelfde design als de muur uitgevoerd.” 

Gewaagd zwart-goud
De eigenaar had na het zien van eerdere projecten een voorkeur voor specifieke 
ideeën: zo wilden ze graag een combinatie van hoogglans zwart met goud voor 
een warme, stijlvolle uitstraling in de televisiekamer. 

Zilveren patroonwand
De wanden van de entree en garderobe werden zilver met verschillende 
patronen. “De eigenaar had bij een demonstratie van een bekende buitenlandse 
walldesigner een paneel gezien waar hij interesse in had”, legt Menno uit. “Ik wil 
geen werk kopiëren, maar kon het referentiepaneel wel als uitgangspunt nemen. 
Door met metallic verven kleurverloop te verwerken en verschillende patronen te 
combineren, hebben de wanden en sidetable een eigen touch gekregen.” >>

De eigenaren van een prachtige woonboerderij hebben Menno Kaandorp 
van StucSupply gevraagd om mee te helpen met het maken van een plan 
om verschillende ruimten een aparte beleving te geven. Met decoratieve 
technieken en verschillende materialen bewerkte Menno wanden en meubels 
tot unieke kunstwerken.

NOA-bedrijf StucSupply werkte 
in dit project samen met Nauzika 
Walldesigner.
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Novacolor
Menno werkt graag met de producten van Novacolor: “Er 
zijn ongeveer 45 verschillende materialen en de meeste in 
ongeveer 50 verschillende kleuren. Alles kan op, over en 
door elkaar heen worden gebruikt, je kunt er eindeloos mee 
combineren. Bovendien zijn een groot aantal producten 
op basis van kalk of klei. Deze producten zijn hard, gelijk 
op kleur aan te brengen en hebben een positieve invloed 
op de luchtvochtigheid in huis. De producten neutraliseren 
geurtjes en zijn VOC vrij. Het is een win-win-situatie op 
verschillende vlakken.”

Wall2Floor
“De zwart gouden betonlook komt op verzoek van de 
eigenaren op meerdere plaatsen in de woning terug. Zowel 
in het woonhuis als in het bijgebouw is met deze kleuren-
combinatie gewerkt. De wanden van de televisiekamer 
en het toilet zijn met een minerale hoogglans afwerking 
gemaakt en afgewerkt met wax. De bar in het bijgebouw 
vroeg om een andere aanpak, omdat deze tegen heel 
andere invloeden moet kunnen. Hiervoor is het Wall2Floor 
Metal systeem toegepast; meerdere lagen dunne zwarte 
betonlook op cementbasis zijn aangebracht. Vervolgens 
is een epoxyprimer gekleurd met een gouden metallicverf 
om vlammen aan te brengen. Ter bescherming is als laatste 
een satijnen laklaag aangebracht. Het systeem kan ook 
toegepast worden in natte ruimtes en op vloeren. Klanten 
krijgen altijd een onderhoudsadvies mee zodat de kwaliteit 
behouden blijft.”

Spelen met metallic
Het leuke aan wall art is dat geen wand of meubel hetzelfde 
wordt. “En door met metallic verf te werken gaan de 
metallic deeltjes spelen met het licht, waardoor het er 
gedurende een etmaal telkens anders uitziet”, zegt Menno 
met een twinkel in zijn ogen. “Je koopt dus één wand en 
krijgt er 24 voor terug.
Wooninterieurs in Nederland mogen wel wat uitdagender 
worden. Nederlanders maken graag veilige keuzes. Ook 
online zie je veelal prikkelarme muren. Ik verbaas me er over 
dat mensen graag naar een restaurant met veel kleur, sfeer 
en structuren gaan, maar thuis tussen de witte, saaie muren 
zitten.”

Van allround stukadoor naar trainer
Menno heeft ruim negen jaar geleden heel bewust gekozen 
om van traditioneel stucwerk over te stappen naar decora-
tieve wanden. “Het begon met kleine wandjes”, legt Menno 
uit. “Als traditioneel stukadoor werd ik vaak benaderd voor 
complete woningen en stelde dan voor om tegen kostprijs 
op één muur iets decoratiefs te doen. Met de voorwaarden 
voor eigen inbreng in het ontwerp en professionele foto’s 
om te plaatsen op social media. Op deze manier bouwde 
ik een portfolio op. Daarnaast deed ik ervaring op door het 
volgen van trainingen in binnen- en buitenland bij bekende 

PLAFOND- & WANDMONTAGE

(foto 1) 
Menno Kaandorp maakte zijn droom 
waar: van traditioneel stukadoor 
ontwikkelde hij zich tot decorateur én 
trainer in decoratieve technieken.

(foto 2) 
Met Africa van Novacolor zijn allerlei 
decoratieve afwerkingen mogelijk 
met een fluweelachtig effect. Zelfs 
meubels kunnen ermee worden 
gedecoreerd. 
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Over StucSupply
Het bedrijf van Menno Kaandorp is gespecialiseerd 
in decoratief stucwerk. Met wall art laat Menno het 
oog van de kijker ervan overtuigen dat de wand 
van bijvoorbeeld puur leisteen, beton, hout, of zelfs 
krokodillenleer is gemaakt. StucSupply voert uit naar 
wens van architect, stylist en particuliere klanten. 
In de Academy biedt StucSupply maandelijks 
verschillende een- of tweedaagse trainingen aan, 
voor vakmensen die stappen willen maken in de 
decoratieve wereld. 

decorateurs en studio’s. Dat werkte. Want door die kleine 
wandjes, social media en samples van de trainingen kreeg 
ik steeds meer aanvragen. Natuurlijk ging het allemaal niet 
vanzelf. Het vergt veel tijd, aandacht en hard werken.
In 2021 besloot ik een nieuwe droom na te jagen en 
trainingen te gaan geven. Ik opende mijn eigen atelier, de 
StucSupply Academy, met 180 vierkante meter decoratief 
stucwerk. Elke maand bied ik verschillende trainingen aan. 
Het geeft voldoening om creatievelingen al mijn tips & 
tricks mee te geven. Daarnaast denk ik mee met de trainees 
bij ontwerpen en het aannemen van hun eigen projecten. 
Dit werk - om zelf wall art te maken en anderen te trainen en 
te begeleiden - geeft me écht geluksgevoel!” ■■
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NIEUWS UIT DE SECTOR

Even bijblijven

SoundCircularity 
Recycling Service
De innovatieve SoundCircularity Recycling Service van 
Ecophon is nu ook beschikbaar op de Nederlandse markt. 
Zowel oude glaswol panelen vanaf 2002 als restanten en 
snijafval van nieuwe installaties zullen gerecycled worden 
als grondstof voor hoogwaardige Isover-isolatieproducten 
net over de grens in Duitsland. Deze dienst is mede in 
het leven geroepen om plafondmontagebedrijven te 

ondersteunen bij het verbeteren van hun duurzaamheid en 
efficiëntie. Voor een vaste prijs per pallet kunnen plafondpa-
nelen en snijafval worden verzameld op de bouwplaats, om 
daarna gerecycled te worden via SoundCircularity.
Dit is niet alleen milieuvriendelijk, maar houdt ook al reke-
ning met de stijgende kosten van afval storten.  ■■
Meer info: www.ecophon.com 

Knauf MaxSpace
Met de toenemende binnenstedelijke verdichting groeit 
de vraag naar slimme oplossingen voor het optimaliseren 
van beschikbare ruimte. Knauf introduceert een slank 
woningscheidend wandsysteem met een wanddikte van 
slechts 125 mm, dat voldoet aan geluidsisolatie- en brand-
veiligheidsnormen. Ideaal voor het scheiden van ruimtes 
in appartementen, studentenflats en hotels. Ten opzichte 
van de gebruikelijke wanddikte van 205 mm kan bijna 40% 
bespaard worden.  ■■
Meer info: www.knauf.nl 

De Afbouw academie 
Trainingsprogramma

In het online platform van De Afbouwaca-
demie, een initiatief van NOA, FNV en CNV 
Vakmensen, staan allerlei klassikale en online 
trainingen, die in veel gevallen gratis of tegen 
een lage eigen bijdrage gevolgd kunnen 
worden. Door subsidie vanuit het O&O-fonds, 
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De Branchemonitor Afbouw is aangevuld met de nieuwste markt-
ontwikkelingen. NOA heeft door Buildsight inzichtelijk laten maken 
welke ontwikkelingen er zijn in de nieuwbouw- en renovatiesector en 
wat hiervan per sector de gevolgen zijn. Bedrijven in de plafond- en 
wandmontagesector moeten rekening houden met een kleine krimp. De 
werkverwachtingen, marktontwikkelingen en trends worden voor deze 
sector overzichtelijk weergegeven. Daarnaast is er een trendanalyse 
met algemene bouw ontwikkelingen opgesteld. Zo krijg je een actueel 
beeld van de Nederlandse economie, de ontwikkelingen op het gebied 
van wet- en regelgeving, hoe het er in Nederland voorstaat met de 
vergunningverlening, etc. ■■

Nieuwe Trendanalyse

 

AGENDA

30 SEPTEMBER  
T/M 4 OKTOBER

Dutch Green Building Week 
Op diverse locaties in het land
www.dgbc.nl 

15 T/M 17 OKTOBER
 
PREFAB beurs
Brabanthallen - Den Bosch
www.prefabbeurs.nl

7 NOVEMBER

Plafond & Wanddag
 

We zijn druk bezig met de organisatie 
van dé Plafond- & Wanddag! De 
bekende beurs- en netwerkdag voor 
alle ondernemers uit de plafond- 
en wandsector vindt plaats op 
donderdag 21 november 2024 en 
we hopen dat jullie er weer bij zijn. 
De jaardag vindt plaats in Hart van 
Holland Nijkerk.
www.plafondenwanddag.nl 

29 & 30 OKTOBER 2025

Afbouw Vakdagen 
Evenementenhal – Gorinchem
www.afbouwvakdagen.nl  waardoor werkgevers verletkosten 

kunnen declareren voor de dagen dat 
werknemers op cursus zijn, wordt het 
extra interessant om het hele bedrijf bij te 
scholen.  ■
Meer info: www.afbouwacademie.com 
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OPLEIDINGEN
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NOA Opleidingsbedrijven 
opgegaan in Afbouwprofs
Sinds dit jaar zijn de NOA Opleidingsbedrijven verdergegaan als Afbouwprofs. 
Dat is niet zomaar een cosmetische verandering, maar een strategische 
keuze waarmee onze branche de krachten bundelt en de naamsbekendheid 
binnen en buiten de sector hoopt te vergroten. "Onder de naam Afbouwprofs 
versterken we elkaar, vergroten we de naamsbekendheid en treden we onder 
één herkenbare naam naar buiten”, zegt Harjan Groenhof van Afbouwprofs 
Noord Nederland.

De opleidingsbedrijven zijn al 
jaren een belangrijk onder-
deel van de afbouwsector. 
De keuze om verder te gaan 

onder de naam Afbouwprofs sluit aan 
bij de landelijke wervingscampagne 
die ondertussen al een paar jaar 
wordt gevoerd. Volgens Groenhof 
draait het om het versterken van de 
eenheid naar buiten toe: "We zetten 
gezamenlijk een duidelijk merk in 
de markt. Dit helpt niet alleen bij 
landelijke zichtbaarheid, maar ook 
bij de aansluiting met regionale en 
landelijke campagnes voor de werving 
van nieuwe talenten.” Groenhof 
benadrukt de gezamenlijkheid van het 
opleidingssysteem binnen de branche. 
“Het idee is dat we dit samen doen, 
zelfs in mindere tijden. Als het even 
wat minder gaat of in het geval van 
een langdurig zieke medewerker dan 
dragen we dat gezamenlijk. Dat is niet 
alleen een goede manier om relatief 
kleine opleidingen te behouden, maar 
het helpt ook om de continuïteit in 
de regio te waarborgen. Daarom 
is het belangrijk dat bedrijven zich 
aansluiten bij de opleidingsbedrijven 
en bijdragen aan de instroom van 
nieuwe vakmensen. Anders bestaat 
de kans dat deze opleidingslocaties 
verdwijnen en dat zou ontzettend 
zonde zijn.” 

Wat doen de opleidingsbedrijven?
De opleidingsbedrijven zijn opgericht 
om zorg te dragen voor de instroom 
van goed opgeleide vakmensen 
binnen de afbouwsector. Vanuit Assen, 
Purmerend, Rijsbergen, Rosmalen, 
Vroomshoop en Bergen op Zoom 
leiden zij studenten op tot stukadoor, 
plafond- en wandmonteur, vloerenleg-
ger en natuursteenbewerker. Groen-
hof legt uit hoe het proces verloopt: 
"Het begint met een intake traject dat 
bestaat uit een intakegesprek en een 
voorschakeltraject waarbij de leerling 
in onze werkplaats aan de slag gaat. 
We kijken naar diverse aspecten die 
wij verwachten van een goede leer-
ling-medewerker en of ze geschikt zijn 
voor een carrière in de afbouwsector. 
Uiteraard is het voor de potentiële 
student ook een moment om te 
bepalen of hij/zij zichzelf hier ziet. 
Gedurende de opleiding ontzorgen 
we de aangesloten bedrijven doordat 
zij geen werkgeversrisico’s lopen maar 
ook door bijvoorbeeld de salarisadmi-
nistratie uit handen te nemen.”

Waarom zou je een leerbedrijf 
worden?
Leerbedrijf zijn binnen Afbouwprofs 
biedt een aantal voordelen voor 
NOA-leden. Een van de belangrijkste 
redenen is de continuïteit die het 

opleiden van nieuwe vakmensen 
biedt. Voor veel werkgevers is het 
essentieel om nieuw talent aan 
te trekken en op te leiden om zo 
de toekomst van hun bedrijf te 
waarborgen. Een werkgever bij een 
aangesloten leerbedrijf zegt hierover: 
"Door samen op te leiden, investeer je 
niet alleen in de toekomst van je eigen 
bedrijf, maar ook in de hele branche. 
Onze leerlingen groeien vaak uit tot 
vaste krachten." Daarnaast zorgt 
Afbouwprofs ervoor dat de risico’s 
voor leerbedrijven minimaal zijn. De 
leerlingen zijn immers in dienst van 
het opleidingsbedrijf, wat betekent 
dat de aangesloten bedrijven geen 
werkgeversrisico dragen.

Voordelen van aansluiting bij 
Afbouwprofs
Het aansluiten bij een opleidingsbe-
drijf onder de vlag van Afbouwprofs 
biedt bedrijven niet alleen een bron 
van nieuw talent, maar ook een grote 
mate van ontzorging. Zoals Groenhof 
zegt: "Wij zorgen ervoor dat onder-
nemers zich minder druk hoeven te 
maken over ziekteverzuim of het rege-
len van zaken zoals salarisuitbetaling, 
fiscale afdrachten en verplichtingen 
volgens de cao Afbouw en de Wet 
Poortwachter . Dat pakken wij voor 
ze op. Dit betekent dat bedrijven 
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NOA Opleidingsbedrijven 
opgegaan in Afbouwprofs

hun focus volledig kunnen leggen 
op de praktijk en het begeleiden 
van hun leerlingen, zonder dat ze te 
maken krijgen met administratieve 
rompslomp.” 

Hoe werkt Afbouwprofs samen met 
het onderwijs?
Wij investeren heel veel in promotie 
van de beroepen en onze opleidingen. 
We verzorgen gastlessen op VMBO-
scholen, geven voorlichting, bieden 
stages aan en ook keuzevakken voor 
het vmbo. Ook zijn wij namens het 
bedrijfsleven co-financierder van 
STO in onze regio’s; dat staat voor 
Sterk Techniekonderwijs. Voor het 
mbo zorgen wij voor (aanvullende) 
praktijkscholing, zodat het 
praktijkonderwijs ook echt aansluit 
bij de behoefte van het bedrijfsleven. 
Natuurlijk moeten we ons daar wel aan 
bepaalde richtlijnen en voorwaarden 
houden, het zogenaamde curriculum, 
maar kijken we binnen die marges 
wat we allemaal kunnen doen om 
leerlingen optimaal klaar te stomen 
voor onze deelnemende bedrijven. 
Tevens onderhouden wij periodiek 
voortgangsgesprekken met het 
onderwijs, de leerling zelf natuurlijk, 
het leerbedrijf en de ouders. Zeker zo 
belangrijk is de begeleiding van de 
leerling. We zorgen ervoor dat leerling 
en leerbedrijf écht bij elkaar passen. 
Als een leerling in een bepaalde fase, 
of op specifieke gebieden, extra 
aandacht nodig heeft, dan zorgen 
we daar ook voor. Dit om uitval uit 
de sector te voorkomen. Als laatste 
verzorgen wij voorschakeltrajecten 
om te zorgen dat de leerling goed 
beslagen ten ijs komt. Hierbij horen 
ook VCA, kleding, gereedschap en 
PBM’s. ■■

Op de website van Afbouwprofs (afbouwprofs.nl) kunnen bedrijven 
uitgebreide informatie vinden over de opleidingsbedrijven en de 
mogelijkheden voor samenwerking. De site biedt onder andere details 
over de verschillende locaties, de beschikbare opleidingen en de 
voordelen van het worden van een erkend leerbedrijf. Bedrijven kunnen 
hier ook contactgegevens vinden om direct een gesprek aan te gaan 
over hun wensen en mogelijkheden. Aansluiten bij Afbouwprofs is 
eenvoudig. Bedrijven kunnen contact opnemen met een van de regionale 
opleidingslocaties en gezamenlijk de mogelijkheden bespreken. Het 
opleidingsbedrijf regelt vervolgens de contractuele zaken, zoals het in 
dienst nemen van de leerlingen, en helpt bedrijven bij het vinden van 
geschikte kandidaten.

Meer informatie op de website Afbouwprofs.nl

Afbouwprofs A0.indd   1Afbouwprofs A0.indd   1 02-11-2020   10:3902-11-2020   10:39
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BRANCHEMONITOR AFBOUW

Buildsight voorziet krimp van de 
nieuw bouw. Zowel de woningbouw 
als de utiliteitssector hebben een 
dip. De renovatiemarkt blijft gelukkig 
redelijk stabiel. In de trendanalyses van 
Stukadoren & Afbouw, Natuursteen, 
Vloeren & Terrazzo en Plafond- & 
Wandmontage zijn de verwachte 
markt ontwikkelingen voor de jaren 
2025 en 2026 per deelsegment 

koop van nieuwbouwwoningen weer 
snel kunnen gaan stijgen. Hoewel er 
zeker sprake is van een stijging van de 
verkoop van nieuwbouwwoningen aan 
het begin van 2024, blijkt uit cijfers 
over de vergunningverlening van 
het CBS dat er in het eerste kwartaal 
vooral voor meer nieuw te bouwen 
huurwoningen bouwvergunningen 
zijn verleend. “Die stijging is vooral te 

Marktonderzoeksbureau Buildsight houdt in opdracht van NOA alle 
marktinformatie en trends in de gaten, zodat we in onze online 
Branchemonitor Afbouw telkens actuele informatie kunnen bieden. Als 
NOA-lid kun je vermelde ontwikkelingen en bijzonderheden gebruiken 
voor je bedrijfsstrategie. Heb je de laatste trendanalyse van jouw sector al 
gedownload en bestudeerd? 

DERDE KWARTAAL 2024 IS 
BELANGRIJK VOOR HERSTEL IN 2025

weergegeven. Dit jaar moeten bedrijven 
die actief zijn in de woning nieuwbouw, 
afhankelijk van hun sector, rekening 
houden met een krimp tussen de 8 en 
13%. Als de Nederlandse economie zich 
in dit derde kwartaal van 2024 herstelt, 
zal het herstel van de woningbouw snel 
volgen, verwacht Buildsight. Met de 
recente daling van de hypo theek rente 
en de stijging van de lonen zou de ver-
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danken aan bouwers voor de markt, 
terwijl woningcorporaties juist een 
stapje terug doen”, geeft Michel van 
Eekert, directeur van Buildsight, aan. 
“De vrees dat commerciële partijen 
de huurmarkt de rug toe zouden keren 
door de plannen van demissionair 
minister De Jonge, lijkt vooralsnog 
ongegrond. Voor Buildsight is dit 
reden om de verwachtingen voor 
de woningbouw in 2025 en 2026 
iets naar boven toe bij te stellen, ten 
opzichte van de verwachtingen die we 
eerder publiceerden. We verwachten 
dat de woningnieuwbouwproductie 
dit jaar afneemt en dat het aantal 
woningen zal blijven steken onder 
de 60.000, maar de komende jaren 
kan dit weer opveren richting 65.000 
nieuwbouwwoningen.”

UTILITEITSBOUW
Utiliteitsbouwers delen dit jaar en 
volgend jaar nog niet mee in het 
vooruitzicht op herstel van de nieuw-
bouwproductie. De sector loopt aan 
tegen gestegen bouwkosten, waar-
door met name voor de onderwijs- en 
zorgsector nieuwbouw te duur is 
geworden. Bovendien zijn de markten 
voor bedrijfsvastgoed nog op zoek 
naar een nieuw evenwicht, waardoor 
vooral institutionele beleggers nog 
terughoudend blijven. De verwachting 
is dat de daling in de productie van de 
belangrijkste gebouwsoorten in 2026 
zal afvlakken en dan uitkomt op een 
niveau van ongeveer 6,6 miljoen vier-
kante meter. Ter indicatie: vorig jaar 
werd er nog bijna 8 miljoen vierkante 
meter bedrijfsgebouwen gebouwd.

WONINGMARKT
De woningmarkt vertoont de laatste 
jaren bizarre ontwikkelingen, met 
extreme prijsstijgingen en prijsda-
lingen. De gemiddelde prijs van 
een bestaande woning is inmiddels 
opgelopen naar 468.000 euro. Er 
wordt weer vaker boven de vraagprijs 

geboden en woningen worden sneller 
verkocht.
Ook het aantal verkopen van 
bestaande woningen stijgt: in mei zijn 
17.591 bestaande woningen verkocht. 
Het aanbod is ruimer geworden, 
onder andere doordat huurwoningen 
terugvloeien naar de koopmarkt als 
gevolg van de Wet betaalbare huur 
(regulering middenhuur) en het verbod 
op tijdelijke huurcontracten. 

WONINGBOUWIMPULS
De Woningbouwimpuls van de 
regering heeft inmiddels heel wat 
betaalbare woningen opgeleverd. 
Deze regeling heeft tot doel om de 
bouw van betaalbare woningen voor 
starters en huishoudens met een 
middeninkomen, het opvangen van de 
potentiële gevolgen van de stikstofuit-
spraak voor de woningbouw en het 
zorgdragen voor een kwalitatief goede 
leefomgeving te versnellen en te ver-
groten. Inmiddels hebben gemeenten 
al zes keer de mogelijkheid gekregen 
om een bijdrage te vragen voor een 
project waarin de voor woningbouw 
noodzakelijke publieke investeringen 
hoger zijn dan de gemeentelijke 
opbrengsten uit kostenverhaal en 
grondverkoop. Door deze projecten 
financieel te ondersteunen, worden 
gemeenten in staat gesteld om 
sneller meer betaalbare woningen 
te realiseren. De infographic maakt 
inzichtelijk wat de zesde tranche van 
de Woningbouwimpuls oplevert.  

TRENDANALYSES
Buildsight zoomt elk half jaar ook in op 
sectorspecifieke zaken. Die helpen je 
om jouw bedrijfs- en marktstrategie te 
bepalen, om trends te signaleren en 
marktverwachtingen te spiegelen aan 
jouw bedrijfsgegevens. In compacte 
rapportages staat opgetekend 
wat er opvalt in de nieuwbouw- en 
renovatiesector en wat hiervan per 
sector de gevolgen zijn. Je vindt de 

trendanalyses in de Branchemonitor 
op het besloten ledengedeelte van 
noa.nl. 

LEDENONDERZOEK
In september ontvangen alle NOA-le-
den van Buildsight een mail met het 
verzoek om enkele vragen te beant-
woorden. We hopen dat heel veel 
leden gehoor geven aan deze oproep! 
Dit helpt NOA namelijk om een goed 
beeld te houden op de huidige en 
verwachte brancheontwikkelingen. Als 
lidbedrijf kun je de uitkomsten van het 
onderzoek straks natuurlijk ook weer 
gebruiken voor je eigen onderneming: 
hoe sta je er voor en hoe verhoudt 
zich dat tot collegabedrijven in jouw 
sector? Jouw deelname aan dit Build-
sight onderzoek is daarom van groot 
belang. ■■

BRANCHEMONITOR AFBOUW
Log op noa.nl in op het besloten 
ledengedeelte en klik door naar 
de Branchemonitor Afbouw. 
Op de overzichtspagina 
zijn de laatste (en eerdere) 
trendanalyses te downloaden. 
In het online dashboard 
staat de laatste stand van 
zaken met betrekking tot alle 
bouwontwikkelingen. 

Scan de QR-
code om naar de 
Branchemonitor 

Afbouw te gaan. 
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EXTREEM KRACHTIGE EN KRASVASTE 
VLOER VOOR BINNEN EN BUITEN

PROJECT
Lavasteen gietvloer in moderne villa

NOA-bedrijf Indigo Floor is, sinds 
ze het Italiaanse product met 
lavasteengruis in hun assortiment 
opnamen, dag in dag uit druk 
met deze gietvloeren. Menig 
woningbezitter is op zoek naar 
deze krasvaste gietvloer, die ook 
nog eens van binnen doorgelegd 
kan worden naar veranda’s en 
buitenterrassen. “We noemen 
het een lavasteen gietvloer, maar 
eigenlijk smeren we de vloer 

in zes dunne lagen”, legt eigenaar 
Danny Hartung uit. Bij Indigo Floor 
willen ze graag dat alle particuliere 
klanten eerst in de showroom 
komen voor een informatief gesprek, 
alvorens ze de vloer kopen: “We 
vinden het heel belangrijk om vooraf 
goede uitleg te geven en heldere 
afspraken te maken, zodat onze 
klanten net zo’n mooie vloer krijgen 
als waar ze op social media voor 
gevallen zijn.” ■■

LAVASTEEN
Lavasteen is een vulkanisch gesteente gevormd 
door gestold lava. Door het stollingsproces 
ontstaat een hard gesteente. Dit wordt 
vergruisd en gemengd met een watergedragen 
epoxy bindmiddel. De lavasteen gietvloer 
bestaat in totaal uit zes hele dunne lagen. Het 
resultaat is een extreem krachtige vloer. 

16
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KRASVAST
Indigo Floor testte de lavasteen 
gietvloer uitgebreid voordat ze de 
vloer gingen verkopen. Stoelpoten 
werden eindeloos over de vloer 
geschraapt en honden mochten op de 
vloer spelen. De vloer is echt krasvast. 
Een lastige vlek mag gewoon met een 
schuursponsje worden behandeld.

ULTRA MAT
Zowel het lavasteengruis als de 
speciale laklaag zijn ultramat. 
Omdat deze vloer net iets ruwer 
is dan een ‘standaard’ gietvloer, 
zie je ook geen glans als er licht 
op schijnt. Naast een hele matte 
uitstraling is de vloer natuurlijk 
ook vloeistofdicht.

UV STABIEL
Zonlicht heeft vrijwel op alle kleuren wel een 
meer of mindere invloed. Een fijne eigenschap 
van deze vloer is dat hij UV-stabiel is.
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U bent nu al zes jaar voorzitter 
van MKB-Nederland. Hoe heeft 
de ondernemerswereld zich de 
afgelopen jaren ontwikkeld?

"Er is in de afgelopen jaren veel 
veranderd, vooral als we kijken naar de 
politieke context waarin ondernemers 
opereren. De afgelopen jaren hebben 
we een kabinet gehad dat nooit echt 
van start is gegaan en vooral bezig 

was om Nederland bestuurbaar 
te houden, zonder veel behoefte 
aan input van buitenaf. Het kabinet 
daarvoor, Rutte III, was intensiever 
betrokken bij de economie, zeker 
tijdens de coronacrisis. Dat was een 
periode waarin we als ondernemers-
organisaties veel intensiever contact 
hadden met de politiek."

Vier jaar geleden, midden in de pandemie, 
spraken we Jacco Vonhof, voorzitter van MKB-
Nederland. Destijds moest hij vol aan de bak om 
het Nederlandse bedrijfsleven overeind te houden. 
Inmiddels verkeert Nederland in iets rustiger 
vaarwater. Tijd om Vonhof opnieuw aan de tand 
te voelen over hoe het mkb er nu voorstaat. “Ik 
hoop dat dit nieuwe kabinet het aandurft om 
ondernemers het vertrouwen en de ruimte te geven 
om te doen waar ze goed in zijn.” 

‘Ondernemers zijn 
geen onderdeel 
van het probleem, 
maar van de 
oplossing’

Jacco Vonhof, voorzitter MKB-Nederland

Fotografie: Sam Rentmeester

INTERVIEW
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Hoe ziet u de toekomst met het 
huidige kabinet? Wat zijn uw 
verwachtingen?

"Terwijl wij met elkaar spreken, zijn er 
twee belangrijke trajecten gaande: de 
afronding van het regeerprogramma 
en de besluitvorming voor Prinsjesdag. 
Wat ik tot nu toe heb gehoord, stemt 
mij positief. Het lijkt erop dat het 
nieuwe kabinet zich realiseert dat de 
economie cruciaal is om de uitdagin-
gen van Nederland aan te pakken. We 
moeten echter wel afwachten wat er 
precies in het regeerprogramma komt 
te staan."

Wat ziet u als de grootste prioriteiten 
voor het nieuwe kabinet met 
betrekking tot ondernemers?

"Voor ons zijn er drie belangrijke 
pijlers: vertrouwen, vereenvoudiging 
en voorspelbaarheid. Het is essentieel 
dat het nieuwe kabinet werkt aan het 
herstellen van vertrouwen tussen de 
overheid en ondernemers. Daarnaast 
moeten onze systemen weer 
eenvoudiger worden. Het huidige 
systeem is te ingewikkeld geworden, 
met als gevolg dat ondernemers 
vaak met tegenstrijdige regels 
worden geconfronteerd. Ten slotte is 
voorspelbaarheid van beleid cruciaal, 
zodat ondernemers weten waar ze aan 
toe zijn."

Onlangs bood u een nieuwe 
ondernemersagenda aan minister 
Beljaarts van Economische Zaken aan. 
Kunt u uitleggen wat de kern is van 
deze agenda?

"Zeker. Naast de drie V’s die we aan 
de overheid vragen - vertrouwen, 
vereenvoudiging en voorspelbaarheid 
- hebben we vanuit MKB-Nederland 
ook drie V’s geformuleerd die wij als 
ondernemers willen bieden: vernieu-
wing, versnelling en verbinding. Deze 
drie V’s vertegenwoordigen de kracht 
en de bijdrage die ondernemers 
kunnen leveren aan de samenleving."

Kunt u deze drie nieuwe V’s nader 
toelichten?
"Natuurlijk. Vernieuwing staat voor 
innovatie en het constant zoeken naar 
betere methoden en oplossingen. 

Ondernemers zijn van nature vernieu-
wers en willen graag bijdragen aan de 
grote transities zoals digitalisering en 
duurzaamheid. Dan heb je Versnelling, 
wat betrekking heeft op de noodzaak 
om processen sneller en efficiënter 
te laten verlopen. Of het nu gaat 
om de energietransitie of de bouw 
van nieuwe woningen, ondernemers 
kunnen helpen deze ambities sneller 
te realiseren, mits de overheid hen 
de ruimte geeft. Ten slotte is er Ver-
binding. Ondernemers verbinden niet 
alleen mensen en gemeenschappen, 
maar ook verschillende sectoren en 
disciplines. Ze spelen een sleutelrol 
in het creëren van samenhang in de 
samenleving, wat in deze tijden van 
polarisatie steeds belangrijker is."

Hoe ziet u de rol van ondernemers in 
het oplossen van maatschappelijke 
problemen?

"Ondernemers hebben vaak de oplos-
singen in handen voor de uitdagingen 
waar we als samenleving voor staan, 
of het nu gaat om klimaatverandering, 
woningbouw of de krapte op 
de arbeidsmarkt. Echter, om die 
oplossingen volledig te benutten, is 
er ruimte en vertrouwen nodig vanuit 
de overheid. Zoals ik in onze Onderne-
mersagenda heb aangegeven, moet 
het beleid van het nieuwe kabinet 
erop gericht zijn om ondernemers niet 
als onderdeel van het probleem, maar 
als deel van de oplossing te zien."

In hoeverre is de huidige 
arbeidsmarkt een uitdaging voor 
ondernemers?

"De arbeidsmarkt is inderdaad een 
groot probleem. We hebben meer 
vacatures dan werklozen, maar de 
banen die er zijn, sluiten niet altijd aan 
op de beschikbare mensen. Er is ook 
een gebrek aan goede prikkels in het 
systeem; mensen worden niet altijd 
beloond voor extra werk. Meer werken 
levert simpelweg niet genoeg op. 
Daarnaast zie je dat zelfstandigen in 
sommige sectoren, zoals onderwijs en 
zorg, minder productief zijn wanneer 
ze zelfstandig worden, omdat ze in 
minder tijd hetzelfde inkomen kunnen 
genereren."

U noemde eerder ook digitalisering 
als een belangrijk thema. Hoe ziet 
u de rol van digitalisering in de 
toekomst van MKB-bedrijven?

"Digitalisering biedt enorme kansen, 
maar het betekent ook dat bedrijven 
snel moeten schakelen om niet achter 
te blijven. Veel ondernemers zitten nu 
in een 'wachtstand', vooral in sectoren 
zoals de bouw, waar er nog veel 
onzekerheid is, bijvoorbeeld door de 
stikstofcrisis. Bedrijven moeten zich 
bewust zijn van de impact van nieuwe 
technologieën en moeten investeren 
in kennis en vaardigheden om bij 
te blijven. Want als je nu niet in het 
peloton kunt aanhaken, loop je de kans 
voorgoed achter te blijven."

Stikstof blijft een belangrijk 
onderwerp, vooral in de bouw- 
en infrasector. Hoe kijkt u naar 
de huidige situatie en de rol van 
ondernemers hierin?

"Stikstof is inderdaad een grote 
uitdaging, vooral omdat het gebrek 
aan ruimte letterlijk alles op slot zet. Of 
het nu gaat om woningbouw, bedrij-
venterreinen of infrastructuurprojecten, 
er is stikstofruimte nodig om verder 
te kunnen bouwen. We zien dat er 
een oneerlijke verdeling plaatsvindt 
tussen de verschillende stakeholders, 
zoals de natuurorganisaties en de land-
bouwsector. Daarom is het cruciaal dat 
de overheid hier regie voert en een 
eerlijke verdeling van de stikstofruimte 
organiseert. Ondernemers willen 
namelijk ook graag bijdragen aan cir-
culaire ambities, zoals het hergebruik 
van bouwmaterialen, maar daar is wel 
ruimte voor nodig."

Hoe belangrijk is het opleiden van 
vakmensen, gezien de huidige 
uitdagingen in de bouw?

"Het opleiden van vakmensen is 
cruciaal. Helaas zien we dat praktijkop-
leidingen in Nederland zijn afgenomen. 
We moeten nadenken over hoe we 
praktijkonderwijs aantrekkelijker en 
toegankelijker kunnen maken. Het is 
ook belangrijk dat ondernemers zelf 
verantwoordelijkheid nemen in het 
opleiden van hun toekomstige werkne- >>
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Voor ons zijn er drie 
belangrijke pijlers: vertrouwen, 

vereenvoudiging en 
voorspelbaarheid
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mers. Misschien moet de overheid zich 
er soms wat minder mee bemoeien, 
zodat ondernemers de ruimte krijgen 
om deze opleidingen zelf vorm te 
geven."

Hoe is de samenwerking tussen de 
NOA en MKB-Nederland?
“Ik ben zeer te spreken over de 
actieve betrokkenheid van NOA-voor-
zitter John Kerstens in de beleidsdis-
cussies binnen MKB-Nederland. Het is 
geweldig om te zien hoe betrokken en 
goed voorbereid hij altijd is. Hij levert 
een waardevolle bijdrage aan de ver-
schillende beleidsdossiers en speelt 

een actieve rol in de besluitvorming. 
Dit soort samenwerking is essentieel 
om als ondernemersorganisatie effec-
tief te kunnen opereren en de belan-
gen van onze leden, van ondernemers, 
goed te kunnen behartigen.”

Tot slot, wat zou uw boodschap zijn 
aan de overheid met betrekking tot 
de ondersteuning van ondernemers?

"Geef ondernemers het vertrouwen en 
de ruimte om te doen waar ze goed 
in zijn. Natuurlijk zijn er altijd risico's, 
maar een teveel aan regels maakt het 
voor bonafide ondernemers moeilijker 
om het goede te doen. Laat de 

overheid zich focussen op handhaving 
achteraf in plaats van alles van tevoren 
te willen controleren. Alleen zo kunnen 
we de energie van ondernemers 
optimaal benutten voor het welzijn van 
onze samenleving. We moeten voor-
komen dat we naar een wereld gaan 
waarin we geen fouten meer mogen 
maken, want dat is kansloos. Dat is 
volgens mij de belangrijkste conclusie 
van de afgelopen jaren." ■■
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Het nieuwe FermaPIR® Circulair paneel van Dewin kan in 
de toekomst als grondstof voor nieuwe panelen worden 
gebruikt, bijvoorbeeld na sloop. Hiermee scoort deze groene 
oplossing maar liefst 35% lagere milieukosten (MKI) in de 
Nationale Milieu Database.

FermaPIR® Circulair is geschikt voor zowel nieuwbouw als 

renovatieprojecten. Door de geringe dikte is het makkelijk te 

monteren en blijft er meer binnenruimte (BVO) over. Het paneel

 is verkrijgbaar als handzaam plafondelement of als langer 

wandpaneel. Dit robuuste paneel kan afgewerkt worden zoals 

Fermacell®, maar ziet er ook zonder afwerking esthetisch uit.

Al onze producten worden onder 

ISO-14001 geproduceerd en dragen 

bij aan de BREEAM-NL Nieuwbouw 

en Renovatie scores.

Kijk op onze website  voor slimme 

isolatieoplossingen of bel ons voor advies!

dewinisolatie.nl

Wie denkt er aan 
slopen tijdens 
het bouwen?

2024107-Dewin-adv A4-Fermapir-circulair-wie-denkt-aan-slopen-v2.indd   12024107-Dewin-adv A4-Fermapir-circulair-wie-denkt-aan-slopen-v2.indd   1 25-07-2024   13:3025-07-2024   13:30
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HOE DUURZAAM IS DE AFBOUW?

De Kunrader Steengroeve, 
gelegen in Voerendaal in 
het zuiden van Limburg, 
is een onderneming die 

niet alleen geworteld is in de lokale 
geschiedenis, maar ook een pionier 
is op het gebied van duurzaamheid in 
de natuursteenindustrie. Bovendien 
is het de enige open mijngroeve in 
Nederland waar natuursteen wordt 
gedolven. Bas Vervuurt, mede-eigenaar 
van het familiebedrijf, vertelt bevlogen 
over hoe ze alles in de groeve zo 
duurzaam mogelijk proberen te doen. 
“We vangen niet alleen hemelwater op 
en hergebruiken het zaagwater, maar 
zetten ook schapen in om het gras op 
de hellingen van de groeve te beheren. 
Dit zorgt niet alleen voor een mooi 
landschap, maar ook voor een gevari-
eerdere flora en fauna.” En dat laatste is 
belangrijk, want naast de productie van 
de bijzondere Kunrader steen heeft de 
groeve een andere belangrijke functie: 
het gebied na het delven van de steen 
met een hogere natuurwaarde opleve-
ren als natuurgebied dan bij aanvang 
van de exploitatie. 

NIEUW LEVEN
Dat zit zo. De geschiedenis van de 
Kunrader Steengroeve gaat terug tot 
het einde van de 19e eeuw, maar het 
bedrijf kreeg pas echt zijn huidige vorm 
toen Bas zijn vader, Marc Vervuurt, in 

2003 besloot om de activiteiten nieuw 
leven in te blazen. De groeve, die 
oorspronkelijk rond 1970 was gesloten, 
werd lange tijd niet meer gebruikt voor 
de winning van Kunrader steen. In die 
periode was de enige manier om aan 
de unieke Kunrader stenen te komen, 
door oude gebouwen te slopen en de 
gebruikte stenen te hergebruiken. "Mijn 
vader zag dat er veel vraag was naar 
Kunrader stenen, maar dat er simpel-
weg niet genoeg aanbod was," vertelt 
Bas. Marc besloot daarom om een 
nieuwe koers te varen. In 2003 kocht hij 
een stuk land dat ooit als opslagplaats 
voor de steengroeve had gediend, 
met het idee om te gaan handelen in 
gebruikte ornamenten en bouwmate-
rialen, waaronder Kunrader steen die 
vrijkwam bij sloopwerken. Maar het 
bleef niet bij de handel in gebruikte 
stenen. Het perceel dat Marc had 
gekocht, bleek het voormalige opslag-
terrein van de oorspronkelijke groeve 
te zijn en dat wakkerde een ambitie 
aan. "In 2007 begon mijn vader serieus 
na te denken over het heropenen van 
de groeve," herinnert Bas zich. "Hij zag 
een kans om niet alleen in oude stenen 
te handelen, maar ook om de Kunrader 
steen weer rechtstreeks uit de groeve 
te halen." Dit was een ambitieuze 
onderneming, aangezien het verkrijgen 
van de benodigde vergunningen een 
lang en complex proces was.

Duurzaamheid is niet meer weg te denken uit de afbouw. Opdrachtgevers 
schrijven het steeds vaker voor en afbouwbedrijven vinden steeds vaker ook 
zelf dat ze hun steentje moeten bijdragen aan het leefbaar houden van onze 
planeet. NOA Magazine besteedt daarom in 2024 in iedere editie aandacht aan 
duurzaam afbouwen. Wat houdt dat precies in? Wat is er allemaal mogelijk en 
wat niet? Waar begin je en waar houdt het op? Bij de Kunrader Steengroeve 
laten ze de aarde mooier achter dan ze hem aantroffen.

Natuursteen delven én de 
wereld mooier achterlaten

EINDIG
Na vijf jaar van voorbereiding werd de 
groeve in 2013 eindelijk heropend. Dit 
was een mijlpaal voor het bedrijf en 
een belangrijke stap om aan de groei-
ende vraag naar Kunrader steen te 
voldoen. "Sinds 2013 mogen we weer 
actief Kunrader steen delven," zegt Bas 
met trots. Deze heropening markeerde 
niet alleen de wedergeboorte van de 
groeve, maar ook het begin van een 
nieuwe fase in de natuursteenindustrie 
in Nederland, waarin lokale en 
duurzame productie centraal staat. 
De focus op duurzaamheid is mede 
ingegeven door het feit dat de 
voorraad Kunrader steen eindig is. “De 
vergunning loopt tot 2031 en we ver-
wachten dat we in de paar jaar daarna 
de laatste stenen kunnen verkopen,” 
zegt Vervuurt. “We zouden dan even-
tueel de groeve zuidwaarts kunnen 
uitbreiden, die grond hebben we al in 
eigendom, maar het is nog maar de 
vraag of we dat willen en of we daar 
weer een vergunning voor krijgen. Tot 
2032 gaan we sowieso door, want de 
vergunningskosten waren zo hoog dat 
eerder stoppen er niet in zit. Plus dus 
het feit dat we ons verplicht hebben 
om het terrein mooier en beter achter 
te laten dan dat we het aantroffen.” 
Dat alles bij elkaar heeft geleid tot een 
bedrijfsmodel waarin duurzaamheid 
centraal staat.
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RESTPRODUCTEN
Vervuurt benadrukt dat alles wat uit 
de groeve wordt gehaald, optimaal 
wordt benut. “We zorgen ervoor dat 
niets verloren gaat. Van het delven 
en verwerken van de stenen tot het 
gebruik van restproducten voor onder 
andere landbouw en tuinbouw, alles 
wordt hoogwaardig verwerkt,” aldus 
Vervuurt. Zelfs het slib dat vrijkomt bij 
het zagen van de stenen wordt herge-
bruikt, bijvoorbeeld in de productie 
van zeep of pigmenten. Daarnaast 
blijft de steengroeve innoveren op het 
gebied van duurzame toepassingen 
van hun producten. “We experimen-
teren bijvoorbeeld met het maken 
van hoogwaardige terrazzovloeren 
van restmateriaal,” zegt Vervuurt. “Op 
deze manier kunnen we bijdragen aan 
circulair bouwen en ervoor zorgen 
dat alles wat we uit de grond halen 
optimaal benut wordt.” Ook zijn er 
bijenkorven geplaatst in de groeve, 
omdat deze bijen een belangrijke 
bijdrage leveren aan de bestuiving 
van planten in het groeveterrein. Om 
de natuur verder te stimuleren, wordt 
er naast de groeve kalkgrasland ont-
wikkeld. Wat Kunrader extra duurzaam 
maakt, is dat de stenen niet over grote 
afstand naar Nederland vervoerd 
hoeven worden. Alleen daardoor zorgt 
lokaal gedolven natuursteen al voor 
een aanzienlijke CO2-reductie.

WAARDEVAST
De duurzaamheid en kwaliteit van Kun-
rader steen trekken een divers klanten-
bestand aan. Vervuurt vertelt: “Onze 
klanten variëren van particulieren die 
een paar stenen nodig hebben voor 
hun tuin tot grote bouwprojecten die 
honderden vierkante meters gezaagde 
stenen afnemen.” De veelzijdigheid 
van de Kunrader steen maakt het 
geschikt voor zowel restauratiepro-
jecten als voor nieuwbouwprojecten 
met een authentieke uitstraling. 
Volgens Vervuurt hechten veel klanten 
waarde aan het lokale en duurzame 
karakter van de Kunrader steen. “Er zijn 
klanten die heel bewust kiezen voor 
een product dat lokaal is gedolven 
en met respect voor de natuur is 
verwerkt,” legt hij uit. “Voor anderen is 
de esthetiek van de steen belangrijker; 
ze zien het gewoon als een mooie 
steen die perfect past bij hun project.” 
Toch merkt Bas dat duurzaamheid een 
steeds belangrijker criterium wordt 
voor veel van hun klanten, vooral bij 
grotere bouwprojecten. Naast de 
duurzaamheid biedt Kunrader steen 
ook financiële voordelen op de lange 
termijn. “De stenen behouden hun 
waarde door de jaren heen en kunnen 
zelfs in waarde toenemen,” zegt Ver-
vuurt. Dit maakt de steen niet alleen 
een duurzame keuze, maar ook een 
slimme investering. "We hebben klan-

ten die stenen hebben gekocht voor 
bijvoorbeeld een tuinproject en die na 
tien jaar nog steeds dezelfde waarde 
vertegenwoordigen. In sommige 
gevallen krijgen ze zelfs meer terug 
dan ze oorspronkelijk betaald hebben. 
"Een van de meest opmerkelijke 
voorbeelden van de waardevastheid 
van Kunrader steen is het gebruik 
ervan in het oudste stenen gebouw 
van Nederland, het Romeinse badhuis 
in Heerlen. "Dit badhuis, dat deels 
nog steeds overeind staat, bewijst 
hoe duurzaam onze steen is," zegt 
Bas. "Zelfs na eeuwen is de Kunrader 
steen nog steeds in goede staat, dat 
zegt wel iets over de kwaliteit van het 
materiaal." Dit historische voorbeeld 
onderstreept niet alleen de duurzaam-
heid van de Kunrader steen, maar ook 
de esthetische en culturele waarde 
die het kan toevoegen aan moderne 
bouwwerken. Deze waardevastheid 
komt mede door de unieke eigen-
schappen van de Kunrader steen en de 
beperkte beschikbaarheid ervan. "Wat 
we delven is letterlijk onvervangbaar," 
benadrukt Vervuurt. Dit betekent dat 
de stenen die vandaag de dag worden 
gebruikt, waarschijnlijk nog generaties 
lang zullen meegaan, of ze nu worden 
gebruikt in moderne architectuur 
of in de restauratie van historische 
gebouwen. ■■



Agenda 10 oktober 27 september 

7 november 

Vloerendag 
Bezoek de Vloerendag en je 
ontmoet er alle belangrijke spelers 
uit de sector. Nadat je alle stands 
hebt bezocht, kun je deelnemen 
aan diverse workshops
Locatie: Hart van Holland, Nijkerk
Tijd: 15.00 tot 20.00 uur

Bijeenkomst 
NOA Jong Talent 
Speciaal voor jonge 
ondernemers een inspirerende 
‘college tour’ met Walid 
Benmbarek. Walid is bekend van 
de videolandserie Mocro Maffia 
en directeur van NOA-bedrijf 
Dibostuc. Aansluitend gaan we 
samenwerken in een uitdagende 
escaperoom.
Locatie: NOA, Veenendaal
Tijd: 14.00 uur tot 20.00 uur

Netwerkdag 
OZP Afbouw 
Deze bijeenkomst is een kans 
om andere ondernemers 
te ontmoeten, die net als jij 
zelfstandig zonder personeel 
ondernemen in de afbouw. Je 
kunt met elkaar praten, ideeën 
delen en nieuwe dingen leren die 
je kunnen helpen met je bedrijf. 
Locatie: De Houttuinen, 
Middelburg
Tijd: 14.00 tot 21.45 uur

26 september 

NOA/JOA 
Natuursteenborrel
Ga jij eind september ook naar 
de internationale vakbeurs 
Marmomac? Als je er toch bent, 
kom dan naar de welbekende 
sprankelende Natuursteenborrel 
aan het altijd idyllische 
Gardameer. 
Locatie: Vecchio Mulino Beach - 
Peschiera del Garda
Tijd: 20.00 tot 23.00 uur

Bekijk de complete agenda voor 
cursussen, trainingen & bijeenkomsten.

VOOR INSCHRIJVEN 
& MEER INFORMATIE: 
SCAN DE QR-CODE 

www.noa.nl/nl/agenda
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25 oktober UITGELICHT 

Themadag   
Groene Mortels
NOA hoofdsector Stukadoren & Afbouw organiseert 
in samenwerking met Groene Mortels een themadag 
over het nut en de noodzaak om ecologisch, 
duurzaam en vooral gezond te bouwen.
Locatie: NOA, Veenendaal
Tijd: 09.00 tot 15.00 uur



VOOR HET GOEDE DOEL

“Zo is het begonnen”, herinnert De Boer zich. “Op de shirts 
van het Noord-Hollandse gelegenheidsteam Northern Lights. 
Die deden afgelopen voorjaar mee aan het Nederlands 
kampioenschap softbal, de Little League. En ze werden niet 
onverdienstelijk derde.” 

Daarna besloot De Boer dat het in Haarlem gevestigde ISMT 
ook de kleding van het reguliere softbalteam van zijn dochter, 
bij de Cromtigers in Assendelft, wilde sponsoren. “Omdat we 
met ISMT toch ook een beetje maatschappelijk verantwoord 
bezig wilden zijn. Ik heb geen idee hoe lang we hier mee 
doorgaan, wie weet kiezen we volgend seizoen een ander 
team of sport. Al moet dat natuurlijk wel een beetje bij ons 
passen. Haarlem en honkbal en softbal horen van oudsher bij 
elkaar, dus dit past goed bij ons.” 

ISMT, dat vier jaar geleden via een management-buy out 
door De Boer en twee compagnons Jeroen Dechering en 
Albert Jansen op eigen benen kwam te staan, na jarenlang 
onderdeel te zijn geweest van de Imbema Groep, betrok in 
2022 een nieuw onderkomen en CCO Jamie de Boer vertelt 
dat er sindsdien ook andere aandacht is voor marketing. 

“Sponsoring is daar weliswaar een onderdeel van, maar dat 
moet je niet te groot zien. In tegenstelling tot bijvoorbeeld 
beursdeelname is het resultaat van naamsvermelding op 
sporttenues lastig of eigenlijk niet meetbaar. Het is vooral 
leuk om te doen en een bijdrage te kunnen leveren aan het 
sporten van kinderen. Maar of het bijdraagt aan onze naams-
bekendheid is maar de vraag. Een vast budget hebben we er 
dan ook niet voor. Maar ik denk wel dat we het blijven doen.” 

Het levert in ieder geval leuke reacties op. De Boer: “Doordat 
we af en toe leuke berichten op LinkedIn plaatsen zit ik nu 
met jullie aan de telefoon. En ook onder de collega’s wordt 
het gewaardeerd. Toen ik laatst vertelde over een wedstrijdje 
tussen ouders en kinderen, werd er direct geopperd om dat 
binnenkort eens in de vorm van een bedrijfsuitje te gieten. 
Wie weet kunnen we dat weer aan de Haarlemse Honkbal-
week koppelen.”

Het begon met een appje waarin de softbalcoach van de dochter van ISMT-
directeur Jamie de Boer aan de ouders van de teamleden vroeg om een 
financiële bijdrage voor de tenues van het team. De Boer antwoordde dat 
begunstigend NOA-lid ISMT - producent van kunststof toepassing in de bouw 
en industrie - die kosten, in ruil voor naamsvermelding op de shirts - wel op 
zich wilde nemen. 

‘Het moet wel bij ons passen’

SPONSORVOORDELEN

 Verbeteren van imago

  Vergroten van naamsbekendheid

  Verhogen van de omzet

 Promoten van producten

  Leggen of verbeteren van relaties met 
(potentiële) klanten

 Maatschappelijk verantwoord 
ondernemen

 Persoonlijke motieven (goodwill)
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FAVORIET GEREEDSCHAP
“Dat is toch wel m’n telefoon. Dan heb je de 
hele wereld binnen handbereik.” 

FAVORIETE WERK
“Dit is de vraag waar ik het langste over na moest denken… 
Ik kies voor: Regelen, organiseren en enthousiasmeren. 
Deze drie woorden - of werkzaamheden - vatten misschien 
het mooiste samen waar ik blij van word. Om met mijn 
team iets op poten te zetten, waarbij iedereen de overtui-
ging heeft dat de bedrijfstak er baat bij heeft.”

FAVORIETE WERKPLEK
“Dat is m’n kantoor op de Mauritskade in Den Haag. In de 
eerste plaats is het natuurlijk een prachtig pand waar TBA 
in gevestigd is, op een mooie locatie. Daarnaast vind ik het 
contact en de dynamiek met de collega’s op kantoor erg 
leuk.”
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“Dat is Outlook om mijn agenda te  
zien en m’n zakelijke e-mail te volgen.  
Als ik veel sport scoren ook Polar Flow  
en Strava zeer goed. Ik vind het fijne 
apps om mijn fiets- en hardloop-
trainingen mee te monitoren.”

FAVORIETE 
VERVOERMIDDEL

“Dat is de trein. Mits ik niet over hoef 
te stappen en anders toch zeker niet 
hoef te wachten, zodat ik heerlijk 
een boek kan lezen. Dan vind ik dat 
zeer ontspannen reizen. Maar ik moet 
bekennen dat ik voor het woon-werk 
verkeer voor het gemak van de auto 
kies.” 

In deze rubriek kom je elke 

uitgave iets meer te weten 

over een BN’er (Bekende 

NOA’er) en mensen die 

je regelmatig bij NOA 

tegenkomt. Dit magazine de 

favorieten van TBA-directeur 

Sven den Brave, die je sinds 

twee jaar bij verschillende 

verenigingsactiviteiten en 

Jaardagen kunt ontmoeten.

Sven geeft het stokje door 

aan Ron van Rijbroek.

Sven den Brave
Directeur van Technisch Bureau 
Afbouw (TBA) en secretaris van 

CAO-partijen Afbouw. Woont met 
Leontine en hun twee zoons in 

Almere.

MEEST 
GEBRUIKTE 
EMOTICON
“Zakelijk is dat het 
duimpje en in de 
privésfeer is dat het 
hartje.”

FAVORIETE 
VAKANTIEBESTEMMING

“Landen waar het leven zich 
vooral buiten afspeelt dus Italië, 
Griekenland, Spanje enzovoort. 
Maar ook Bled in Slovenië vind ik 
prachtig. Heerlijke sfeer, vooral als 
het tijd is om te eten. Ik kan zowel 
’s middags als ’s avonds lekker 
lang en gezellig tafelen. En een 
lekker zonnetje maakt het extra 
genieten.”

GUILTY PLEASURE 
“In de auto luidkeels met de muziek 
meezingen. En daar hoef ik geen 
publiek bij, dus als ik dat doe, zit ik 
alleen in de auto.”

FAVORIETE 
APP
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De persoonlijke 
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Daling van klachten bij De Geschillencommissie
De Geschillencommissie Afbouw zag vorig jaar een significante daling van het 
aantal behandelde geschillen. Waar in 2022 nog 77 zaken behandeld werden, 
daalde dit aantal in 2023 naar 57, zo staat opgetekend in het Jaarverslag van De 
Geschillencommissie. Deze daling zet een trend voort die zich al langer lijkt af te 
tekenen binnen de sector. 

Uit het recente jaarverslag van De Geschillencommissie 
blijkt dat in 2023 minder klachten zijn ingediend. Van de 
57 zaken die werden behandeld, waren er 41 in datzelfde 
jaar ingediend. Dit is een flinke afname vergeleken met 
de 77 zaken die in 2022 werden afgehandeld. Een veel 
voorkomende oorzaak van deze daling is de beëindiging 
van bedrijfsactiviteiten door ondernemers, of het feit dat de 
betreffende ondernemers niet bij NOA - en dus ook niet bij 
de Geschillencommissie - zijn aangesloten.
Jacqueline Berkelaar, directeur van De Geschillencommissie, 
ziet de daling ook als een positief teken: “De afname in het 
aantal klachten kan erop duiden dat ondernemers in de 

afbouwsector steeds beter in staat zijn om problemen pre-
ventief op te lossen, nog voordat ze bij de Geschillencom-
missie terechtkomen. Dit wijst op een verhoogde aandacht 
voor kwaliteit en een betere afstemming met consumenten 
in de hele keten.”

GIETVLOEREN
Een van de meest in het oog springende klachten betrof 
(wederom) de kwaliteit van gietvloeren. Net als in 
voorgaande jaren werden deze vloeren vaak genoemd als 
bron van geschillen. Consumenten klaagden vooral over 
non-conformiteit en schade door vochtproblemen, waar-
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Hoe werkt De Geschillencommissie
Uiteraard is een geschil voorkomen beter dan genezen. Het heeft 
daarom altijd de voorkeur een geschil in onderling overleg op te 
lossen. Blijkt dat niet mogelijk, dan kan de Geschillencommissie Afbouw 
of Natuursteen worden ingeschakeld. Dit staat ook in de algemene 
consumentenvoorwaarden opgetekend. 

Als de consument een geschil aan de Commissie wil 
voorleggen, moet op het vragenformulier in het kort 
worden aangegeven wat het probleem is en wanneer 
het meningsverschil is ontstaan. Ook moeten naam en 
adres van de ondernemer gemeld worden. Een kopie 
van de orderbevestiging en/of de nota moet worden 
meegestuurd. Als een consument het geschil indient, 
moet - afhankelijk van het factuurbedrag - tussen de  
€ 77,50 en € 127,50 klachtengeld betaald worden aan de 
Geschillencommissie Afbouw. Bij de Geschillencommis-
sie Natuursteen bedraagt het klachtengeld € 125,-. 

Hoe gaat een geschillenprocedure in zijn werk?
1.  De ondernemer wordt door de Geschillencommissie 

in kennis gesteld van het feit dat een consument het 
geschil aanhangig heeft gemaakt. Bovendien krijgt de 
ondernemer de tijd om zijn standpunt schriftelijk aan 
de Geschillencommissie kenbaar te maken.

2.  De consument ontvangt een kopie van de schriftelijke 
reactie van de ondernemer.

3.  De commissie kan in elk stadium van het onderzoek 
besluiten een deskundige in te schakelen, dan wel 
partijen te horen. Een eventueel deskundigenrapport 

wordt gelijktijdig aan de consument en aan de onder-
nemer verstrekt. Beide partijen kunnen op dit rapport 
commentaar leveren.

4  De commissie kan besluiten dat er een zitting nodig 
is om alle gegevens te verzamelen die nodig zijn voor 
een beslissing. Beide partijen worden uitgenodigd 
bij de zitting aanwezig te zijn en eventuele vragen te 
beantwoorden. De commissie besluit vervolgens bij 
meerderheid van stemmen en schrijft een bindend 
advies.

5.  Ondernemer en consument moeten het bindend 
advies nakomen, tenzij besloten wordt het bindend 
advies binnen twee maanden ter toetsing aan de 
rechter voor te leggen. Overigens valt te verwachten 
dat een rechter alleen in zeer onredelijke gevallen het 
bindend advies ter zijde schuift.

6.  Als de ondernemer het bindend advies niet binnen 
de gestelde termijn nakomt en de ondernemer het 
bindend advies niet bij de rechter aanhangig heeft 
gemaakt, kan de consument NOA verzoeken de uit-
spraak na te komen (=Nakomingsgarantie). Vervolgens 
zal NOA de kosten voor het nakomen van het bindend 
advies op de ondernemer verhalen. ■■

door de vloeren vaak niet voldeden aan de verwachtingen. 
Een specifieke zaak ging over een gietvloer die blaasvor-
ming vertoonde na installatie op een bestaande tegelvloer. 
Ondanks beloftes van de ondernemer om het probleem te 
verhelpen, bleef een oplossing uit. De Geschillencommissie 
concludeerde na een deskundigenrapport dat vochtac-
cumulatie de waarschijnlijke oorzaak was. De ondernemer 
werd vervolgens opgedragen de vloer volledig te herstellen 
en de kosten voor het aanhangig maken van de zaak bij de 
commissie te vergoeden.

BINDENDE UITSPRAKEN
In 2023 werd in 25 van de 57 behandelde zaken een 
einduitspraak gedaan, of een schikking bereikt op basis 
van deskundigenadvies. Opvallend is dat in 15 van deze 
gevallen de consument (deels) in het gelijk werd gesteld . 
In 20 zaken is de procedure vroegtijdig gestopt. De groot-
ste oorzaken hiervoor zijn dat er sprake is van een bedrijfs-

beëindiging of dat de ondernemer niet is aangesloten. In 
een geval zijn partijen alsnog onderling tot een oplossing 
gekomen. 

KWALITEITSINSTRUMENT
De Geschillencommissie speelt een belangrijke rol in het 
herstellen van vertrouwen tussen consument en onderne-
mer door onafhankelijk deskundigenadvies te bieden en 
bindende uitspraken te doen. Hoewel uitspraken van De 
Geschillencommissie soms in het nadeel van afbouwbedrij-
ven uitvallen, wordt de commissie toch vaak gezien als een 
kwaliteitsinstrument. Ondernemers die zijn aangesloten bij 
De Geschillencommissie kunnen dit gebruiken als bewijs 
dat ze staan voor kwaliteit. Volgens Berkelaar: “We zien 
dat ondernemers die zich aansluiten niet alleen klachten 
willen oplossen, maar juist preventief bezig zijn met het 
waarborgen van kwaliteit, en dat zie je terug in de daling 
van geschillen.”
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NIEUWS UIT DE SECTOR

Even bijblijven

Steenhouwerij J.H. Smits & Zonen bestaat 175 jaar
Steenhouwerij J.H. Smits & Zonen B.V. in Cuijk is vrijdag 30 
augustus jl. in naam van Zijne Majesteit Koning Willem-Alex-

ander onderscheiden met het predicaat Hofleverancier. Op 
deze dag vierden zij ook het 175-jarig jubileum. ■■

Geslaagden 
Natuursteen-
opleiding 

Begin juli ontvingen de cursisten van 
de opleiding Natuursteenbewerken 
hun diploma. Een aantal cursisten 
is geslaagd voor niveau 2 en een 
aantal voor niveau 3. Tijdens de 
opleiding hebben zij alles geleerd over 
natuursteenbewerken (vaktheorie) en 
de soorten materialen. Ook hebben 
ze zich beziggehouden met tekenen, 
zagen en polijsten. ■■

De Afbouw academie 
Trainingsprogramma

In het online platform van De Afbouwaca-
demie, een initiatief van NOA, FNV en CNV 
Vakmensen, staan allerlei klassikale en online 
trainingen, die in veel gevallen gratis of tegen 
een lage eigen bijdrage gevolgd kunnen 
worden. Door subsidie vanuit het O&O-fonds, 

30

NATUURSTEEN



 

AGENDA

24 & 25 SEPTEMBER

Marmomac
Uiteraard weer in het Italiaanse Verona. 
Reserveer ook alvast donderdagavond 
28 september in de agenda voor 
de Natuursteenborrel. Vorig jaar bij 
Cereser wordt moeilijk te overtreffen, 
maar we gaan het natuurlijk wel weer 
proberen om er een onvergetelijke 
borrel van te maken! 
www.marmomac.nl 

29 & 30 OKTOBER 2025

Afbouw Vakdagen
Evenementenhal - Gorinchem 
www.afbouwvakdagen.nl 

NOA/JOA-dag 
Vrijdag 28 juni werd er door JOA-leden bij NOA enthousiast deelgenomen aan 
een workshop SketchUp, om te leren 3D-tekeningen te maken. Ook werd er bij 
NOA-bedrijf Buddingh Natuursteen vol belangstelling bekeken wat er allemaal 
mogelijk is met een CNC-machine. Heel fijn dat Buddingh de machine voor deze 
NOA-JOA-dag beschikbaar stelde en een rondleiding verzorgde. “Als het aan 
ons ligt, organiseren we in samenwerking met de JOA vaker een mooie dag voor 
jonge ondernemers in de natuursteenbranche”, vertelde voorzitter John Kerstens 
de JOA-leden. Het was een uitstekende dag om met elkaar te netwerken en 
nieuwe kennis te vergaren. ■■

“Later als ik groot ben”
In samenwerking met Jochem van Gelder, die educatieve YouTube-filmpjes 
voor jongeren maakt onder de titel “Later als ik groot ben”, is het vak 
natuursteenbewerker in de schijnwerpers gezet. Scholiere Katie wordt verrast 
door Jochem om een dag als stagiaire mee te lopen in een natuursteenbedrijf. 
Voor deze gelegenheid heeft Tim Schoot van By LSN in Oss zijn deuren geopend, 
zodat Katie de veelzijdigheid van het vak kan leren.  ■■

waardoor werkgevers verletkosten 
kunnen declareren voor de dagen dat 
werknemers op cursus zijn, wordt het 
extra interessant om het hele bedrijf bij 
te scholen.  ■
Ga naar www.afbouwacademie.com 
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Bidec Afbouw 
Onlangs hebben wij van Bidec Afbouw dit prachtige, 
magische project opgeleverd op Attractiepark 
Toverland. Wij mochten hier namens Mark van Lier 
Aannemersbedrijf BV de renovatie verzorgen. Wij danken 
Mark van Lier Aannemersbedrijf BV wederom voor 
deze magische opdracht en het vertrouwen in onze 
werkwijze. Op naar nog meer magische projecten!
#Attractiepark Toverland #Mark van Lier Aannemersbedrijf BV

Van Hoeck Cementdekvloeren
Een cementdekvloer kan overal toegepast worden, 
ook rondom een binnenzwembad. Vakmanschap - 
Nauwkeurigheid en Handigheid ✅💪 
##vanhoeckcementdekvloeren #vanhoeckbeekendonk 
#vanhoeckvloerenbeekendonk #cementdekvloeren 
#cementdekvloerbrabant #scaniav8 #trotsopscaniav8 
#brematvloerenmachine #zwembadvloer

IJsselmonde 
In uitvoering Generaal Swartlaan, Dura Vermeer
13.000 m² Buitengevelisolatie met sierpleister en 
gevelstrips. Het opleveren van het proef-portiek 
was de eerste mijlpaal bij dit grootschalige project 
in Rijswijk, dat gericht is op de verduurzaming van 
224 portiekwoningen. Inmiddels zijn 2 van de 10 flats 
opgeleverd en is het verbluffende eindresultaat te zien. 
Het metselverband op de borstweringen op blok 1 zijn 
echte eyecatchers geworden, die tot op de millimeter 
zijn uitgetekend door onze werkvoorbereiding. 
Verschillende maten Sto Ecoshapes (op maat gemaakte 
gevelstrips) zorgen dat het originele metselpatroon 
weer terug is gebracht.
Het gebruik van stucstopprofielen heeft gezorgd voor 
scherpe overgangen tussen de gevelstrips en de 
sierpleister. Een opvallend ontwerp wat wordt versterkt 
doordat de gevelstrips een contrasterende kleur hebben 
ten opzichte van de sierpleister.
Meeuws decoraties.
Sto Nederland, Dura Vermeer, UNO architekten, Rijswijk Wonen

  Bidec Afbouw

Van Maanen  
Afbouw 
Prachtige Energie-
nulwoning  
Gestukadoord  
📍Amersfoort  
Buitengevel op  
Pavatex isolatie
Systeem Strikolith,
Opdrachtgever RENS 
Ontwikkeling:
#energieneutraal #energie-
neutraalwonen #stukadoor 
#buitengevel#pavatex

 Van Maanen Afbouw

 IJsselmonde

Van Hoeck Cementdekvloeren
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TRENDING TOPICS

Wat ons opvalt op social media
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LT Afbouw
Wij zijn weer helemaal back in business! Terwijl onze collega's alweer een 
week aan het werk zijn op diverse locaties in Nederland, verfraait ByDiane ons 
thuishonk. Hoe leuk is het om een greep uit de afgeronde projecten vast te 
leggen in een muurtekening.

     
LT Afbouw

Vereniging voor Gietdekvloeren 
🔸Secretariaat VVG 🤝 NOA🔸 
Verheugd kunnen wij mededelen dat wij het secretariaat 
van onze vereniging onder gaan brengen bij NOA 
Afbouw. Gisteren ondertekenden onze voorzitter 
Diederik Bal en de voorzitter van NOA John Kerstens 
deze overeenkomst. In het kader van verdere 
professionalisering past deze stap perfect in onze lange 
termijnvisie als vereniging! 👊

Alpha Natuursteen 
🌿 Een tweede leven voor grafmonumenten 🌿
Bij Alpha Natuursteen geloven we in duurzaamheid en 
het behoud van monumenten. Daarom geven we oude 
grafmonumenten een nieuw leven door ze te recyclen 
en opnieuw te gebruiken.♻ ✨
Door deze monumenten te hergebruiken, zorgen we 
niet alleen voor een milieuvriendelijke oplossing, maar 
behouden we ook de schoonheid van de natuur en het 
vakmanschap wat hierbij komt kijken.

#Duurzaamheid #Recycling #Grafmonumenten #Herinnering 

#GroeneToekomst #Milieuvriendelijk #Vakmanschap #Respect #Natuur
         

Jouw bericht ook 
op deze pagina? Tag 
ons in jouw bericht!

 @NOA-afbouw

 @noaafbouw

 @noa-afbouw

Alpha Natuursteen Vereniging voor Gietdekvloeren

Bovo Beroepsopleidingen
Start schooljaar 2024-2025
De vakantie zit erop en het nieuwe 
schooljaar gaat weer van start. Tijd dus 
voor de introductie dagen. Een groot deel 
van de nieuwe leerlingen was gisteren 
aanwezig tijdens de 1e introductiemiddag 
van het ROC van Twente en Bovo Beroeps-
opleidingen. In het begin allemaal nog wat 
onwennig maar eenmaal bezig met de 
opdrachten werd het al wat losser. Samen-
werken stond centraal tijdens het bouwen 
met bamboestokken, balanceren, los zien 
te komen van elkaar en archery tag.

Bovo beroepsopleidingen     



Nut en noodzaak van een verzuimverzekering

COLUMN

Binnen de afbouwbranche blijft het een van de grootste ondernemersrisico’s: 
loondoorbetaling bij (langdurige) ziekte of uitval. Het werk dat de meeste 
van onze werknemers uitvoeren is immers zwaar en niet zonder gevaar. Een 
ongeluk zit in een klein hoekje en voordat je het in de gaten hebt zit een van 
je werknemers langdurig thuis. 

Tekst: Peter Schoonderwoerd van NOA-Verzekeringsdienst Bel: 030-2549114 Kijk op: www.fidus.nl 

Als werkgever ben je wettelijk verplicht om in de eerste 
twee jaar ziekte 85 procent van het salaris door te betalen. 
Dit betekent dat je, zonder een verzuimverzekering, 
zelf deze kosten moet dragen. Bij langdurige uitval kan 
dit leiden tot aanzienlijke financiële lasten die je bedrijf 
mogelijk niet kan dragen, met faillissement als gevolg. 
Dit is uiteraard een scenario dat je ten koste van alles wilt 
vermijden.

Naast de financiële verplichtingen rondom 
loondoorbetaling, legt de Wet verbetering 
poortwachter werkgevers ook re-integra-
tieverplichtingen op. Dit houdt in dat je 
samen met je werknemer actief moet wer-
ken aan zijn of haar terugkeer naar werk. 
Een bedrijfsarts moet bijvoorbeeld binnen 
zes weken na ziekmelding een probleemanalyse opstellen, 
waarna een plan van aanpak moet worden gemaakt om de 
werknemer weer aan het werk te krijgen. Als je als werkge-
ver niet kunt aantonen dat je voldoende inspanningen hebt 
verricht om de werknemer te re-integreren, kan het zelfs 
voorkomen dat je verplicht wordt om ook het derde jaar 
loon door te betalen.

De verzuimverzekering van de NOA Verzekeringsdienst/
Fidus helpt je om voorbereid te zijn op deze onvoorziene 
omstandigheden. Door een verzuimverzekering af te sluiten, 
verzeker je de loondoorbetaling van zieke werknemers. 
Deze verzekering biedt niet alleen financiële zekerheid, 
maar desgewenst ook toegang tot arbodienstverlening en 
ondersteuning bij re-integratie, zodat je dat niet allemaal 
zelf hoeft uit te vinden en op te lossen. NOA werkt daarbij 
nauw samen met Pre-Sense, die gespecialiseerd zijn in 
het beheersen van schadelast als gevolg van verzuim. 
Dat doen zij door zogenoemd oplossingsgericht ver-

zuimmanagement dat zelfs een stapje verder gaat dan de 
wettelijke verplichting. Hoewel het niet verplicht is om een 
verzuimverzekering af te sluiten, is het sterk aan te raden. 
Het kan het verschil maken tussen een tijdelijke financiële 
tegenslag en een situatie waarin je je bedrijf moet sluiten. 
Voor het afsluiten van een verzuimverzekering kun je 
contact opnemen met de NOA Verzekeringsdienst/Fidus 

die je kan helpen om een polis te kiezen 
die aansluit bij de specifieke behoeften 
van je afbouwbedrijf.

Wat daarbij belangrijk is, is de door 
sommige verzekeraars verplichte aanslui-
ting bij een specifieke arbodienst. Deze 
dienst begeleidt jou als werkgever wan-
neer personeel ziek wordt. Een goede 

arbodienst kan je helpen om te voldoen aan de eisen van 
de Wet verbetering poortwachter en zorgt ervoor dat je 
alle stappen volgt om een werknemer weer aan het werk te 
krijgen. Hiermee voorkom je niet alleen boetes en juridische 
problemen, maar draag je ook bij aan een gezonde en 
veilige werkomgeving.

NOA Verzekeringsdienst/Fidus kan je ook informeren 
over de kortingsregelingen die voor NOA-leden van 
toepassing zijn indien er bijvoorbeeld gebruikgemaakt 
wordt van de combinatie Pre-Sense met de arbodienst 
Bee Active. En daarnaast over de mogelijkheden bij de 
arbodienst Arboned (begunstigend lid van NOA). Wanneer 
je overweegt over te stappen naar een andere verzekeraar, 
moet je tijdig je huidige verzekering en mogelijk ook je 
arbodienstcontract opzeggen. Veel arbodiensten hanteren 
een opzegtermijn van drie maanden en het is cruciaal om 
deze termijnen in acht te nemen om te voorkomen dat je 
dubbel betaalt.

Een ongeluk 
zit in een klein 

hoekje
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Acosorb Works B.V.
Spinnerij 33  
1185 ZS  Amstelveen
www.acosorb.nl 

Gevelisolatie Afbouw B.V.
Naaldwijkseweg 18  
2291 PA  Wateringen
www.gevelisolatieafbouw.nl

Graafland Stukadoors
Ferdinand Bolstraat 7  
7574 VG  Oldenzaal
www.graaflandstukadoors.nl

Stukadoorsbedrijf KSB
Heideweg 19  
1132 DA  Volendam
06 - 37 40 88 07

Kruitbos & van Dorsten Stukadoors
Burg Kerssemakersstraat 24 
8101 AN  Raalte
www.kvdstukadoors.nl

Fried van de Laar Projectplafonds 
B.V.
Handelsweg 1  
5683 PS  Best
www.friedvandelaar.nl

Afwerkingsbedrijf S.V.M.
Vaartweg 1 
9304 TG  Lieveren
06 – 53 48 54 32

Verenigingsnieuws
NIEUWE LEDEN 

Graafland Stukadoors
 
Al 20 jaar werkt Graafland vol passie en elke dag met gedreven zin. Het 
stukadoorsvak is er met de paplepel in gegoten. Na werkzaam te zijn 
geweest in het stukadoorsbedrijf van de familie is Dennis voor zichzelf 
begonnen. Elke dag streeft hij naar mooi werk en tevreden klanten. Goede 
communicatie leidt tot een goed eindresultaat. Volgend jaar gaat hij starten 
aan de Meester Restauratie Opleiding. "Dit is echt een droom die voor mij 
uitkomt!", aldus Dennis.
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IN MEMORIAM 

 19 juli 2024
Gerben van der Veer 
– Van der Veer stijlvolle wanden

 24 augustus 2024
Leo Hoogenboom 
– Hoogenboom Plafonds v.o.f.

NOA Jong Talent
 
Sinds kort kent het bestuur van NOA Jong Talent een nieuw bestuurslid: 
Niek Kok van Kok Vloeren Westerhaar. Samen met Yvonne Elting, 
Johannes Avé en Erwin de Bruin vormt hij het NOA Jong Talent bestuur. 
Samen zorgen zij voor activiteiten voor jonge ondernemers in de sector 
waarbij het onderwerp persoonlijke ontwikkeling centraal staat. 

NIEUWE BESTUURSLEDEN

UITGELICHT



36

N
O

A
 W

O
O

N
M

A
G

A
ZIN

E
BESTELLEN?
Tegen betaling van € 6,95 portikosten
krijg  je  een hele doos toegestuurd. Mail
ons hiervoor op redactie@noa.nl of bel
0318-547373.

Voor al jouw
trainingen en loopbaanadvies

Bekijk het actuele aanbod op afbouwacademie.com

    Frezen
Schaven

Schuren
Stralen

Al meer dan 35 jaar
uw specialist in

voorbereiding van
vloeren en oppervlakten

073-5482482

Ook voor uw vloer
is kwaliteit een keuze.

www.nieuwenhuis.nl



Welke gemeenten krijgen een ZE-zone? Binnen 
een ZE-zone, wat staat voor zero-emissiezone, moeten 
bestel- en vrachtwagens vanaf januari 2025 uitstootvrij 
zijn, of een vrijstelling of ontheffing hebben. De website 
opwegnaarzes.nl laat op een landkaartje zien welke 
gemeenten met ingang van 2025 de ZE-zone invoeren, 
en welke een of twee jaar later. 

Hoe check je of je er in mag? Op  
www.opwegnaarzes.nl kun je een Zero-Emissie 
kentekencheck doen: je voert het kenteken in, waarna 
je uitleg krijgt of jouw bestel- of vrachtwagen wordt 
toegelaten, of dat je een ontheffing moet aanvragen.

Waar vraag ik een ZE-ontheffing aan? In 
opdracht van het ministerie van Infrastructuur en 
Waterstaat heeft de RDW een centraal loket geopend 
voor deze ontheffingen. Omdat er waarschijnlijk heel 
veel ontheffingen worden aangevraagd, raden we aan 
om tijdig te checken of jouw voertuig met of zonder 
ontheffing een ZE-zone in mag. Heb je een ontheffing 
nodig, vraag deze dan zo snel mogelijk aan op www.
rdw.nl/ontheffing-zero-emissie. Anders loop je het 
risico dat jouw aanvraag op 1 januari 2025 nog niet 
behandeld is.

Hoe zit het nu met die discussie over  
rijbewijs B? Een tijdje terug stonden de media er bol 
van: als je een zero-emissie bus wilde rijden, moest 
je misschien wel een rijbewijs C gaan halen. Op dit 
moment geldt er een tijdelijke vrijstelling voor de 
rijbewijs C-plicht voor zero-emissie bedrijfsvoertuigen 
boven de 3.500 tot 4.250 kg met een tenaamstelling 
vóór 1 oktober 2023. Er is wetgeving in de maak om 
deze rijbewijseis permanent te verlichten. Let er op 
dat nieuwe voertuigen, die in oktober 2023 en later 
zijn geregistreerd, niet langer vrijgesteld zijn totdat de 
wetswijziging definitief is.

Waar kan ik nog meer informatie vinden? Als 
je inlogt op het besloten ledengedeelte van noa.
nl kun je naar het dossier E-rijden. Daar vind je nog 
meer linkjes. Bijvoorbeeld voor een stappenplan om 
elektrisch te gaan rijden, een website met e-bestelbus 
vergelijkingen, een online laadsimulator en een webtool 
om de TCO van een elektrische vrachtwagen te 
berekenen.  

�
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Zero-emissiezones
6 vragen over…

 

Al 29 gemeenten hebben een besluit 
genomen dat er een zero-emissiezone 
wordt ingevoerd, of doen daar 
momenteel onderzoek naar. Weet jij al 
welke gemeenten je per 1 januari 2025 
niet meer zonder volledig uitstootvrije 
bestel- of vrachtwagen in komt? 

Er gelden tot 2023 een aantal overgangsregelingen, 
zodat ook jongere voertuigen met een ontheffing in de 
ZE-stadscentra worden toegelaten. We zetten een aantal 
zaken op een rijtje, zodat je per 1 januari a.s. niet verrast 
kan worden: 

Check of je erin mag

Wat als je jouw voertuig wilt vervangen? Wil 
je door invoering van de ZE-zones je voertuig eerder 
vervangen dan je van plan was? Let dan goed op 
de nieuwe regels én op de subsidiemogelijkheden. 
Op opwegnaarzes.nl/subsidies staat een overzicht 
van regelingen voor de aanschaf van emissieloze 
vrachtauto’s, bestelauto’s en laadpalen.

4

1. Groningen
2. Assen
3. Zwolle
4. Haarlem
5. Amsterdam
6. Amersfoort
7. Apeldoorn
8. Deventer
9. Enschede
10. Leiden
11. Gouda
12. Utrecht
13. Den Haag
14. Delft
15. Rotterdam
16. Nijmegen
17. 's Hertogenbosch

18. Tilburg
19. Eindhoven
20. Maastricht
21. Zaanstad
22. Schiphol
23. Alphen a/d Rijn
24. Dordrecht
25. Ede
26. Arnhem
27. Hilversum
28. Venlo
29. Almere
30. Leeuwarden
31. Hoorn
32. Breda
33. Roermond
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Van kleine besloten vergaderingen, tot presentaties 
of cursussen in ons scholingscentrum. Iedereen is 
welkom om bijeen te komen in ons Huis van de Afbouw 
te Veenendaal.

  Centraal in Nederland 
  Zalen voor 4 tot 40 personen 
  Op aanvraag voor grote groepen of events 
  Gezonde, verse lunches uit de NOA-keuken 
  Ruime, eigen parkeergelegenheid

Nieuwsgierig naar de mogelijkheden? 
Kijk op www.noa.nl/vergaderen, of bel voor een advies 
op maat: 0318-54 73 73. 

 

NOA, hét vakblad voor leden van de 
Nederlandse Ondernemersvereniging voor 
Afbouwbedrijven. Het magazine verschijnt 
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Van kleine besloten vergaderingen, tot presentaties 
of cursussen in ons scholingscentrum. Iedereen is 
welkom om bijeen te komen in ons Huis van de Afbouw 
te Veenendaal.

  Centraal in Nederland 
  Zalen voor 4 tot 40 personen 
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  Ruime, eigen parkeergelegenheid

Nieuwsgierig naar de mogelijkheden? 
Kijk op www.noa.nl/vergaderen, of bel voor een advies 
op maat: 0318-54 73 73. 
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